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Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7, cikk (2) bekezdése, az Országgy űlésrő l szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) skk. bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10/2014. (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) skk. bekezdése alapján „Hal tart a mez őhegyes i
válságkezelés?” címmel írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok benyújtani Lázár Jánoshoz,
a Miniszterelnökséget vezetőminiszterhez.

Tisztelt Miniszter Úr !

A korábbi hónapokban a napi politikai küzdelmeken felülemelkedni képes, cselekvő
válságkezelés valósult meg a mez őhegyesi termelési mód megőrzése érdekében . Az Együtt
ellenzéki pártként sokat tett helyben és országosan is azért, , hogy a korábbi földpályázat i
eredmények után ellehetetlenülni látszó, több évszázados mez őgazdasági tevékenység
megmaradjon. A'Kormány kormánybiztost nevezett ki a helyzet megoldására, aki lépésrő l
lépésre haladva teszi a dolgát, és az Országgyűlés pedig a korábbi, hibás kormányzati
döntések hatásait visszafordító jogszabályt alkotott .

Álláspontom szerint a korábban privatizált Mez őhegyesi Ménesbirtok Zrt . részvényeinek
visszavásárlásával, egy új gazdasági társaság állam általi megalakításával lehet őség
teremtődik arra, hogy a világszínvonalú termeléskultúra megmaradjon, az állattenyésztési
tevékenység új lendületet kapjon és Mezőhegyes városának polgárai is stabilitásban
élhessenek. Kulcsfontosságú, hogy az . őszi- idénymunkák pénzügyi feltételei időben
megteremtődjenek, hiszen 2016 ősze alapozza meg az immár újra teljesen állami tulajdonba n
folytatandó 2017-es termelési id őszakot. Idén ősszel azonban még együtt kell működnie a rég i
és az új status quo szerepl ő inek a későbbi fennmaródás biztosítása érdekében.

dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke

részére

helyben
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Mindezek miatt a korábban megalkotott Mezőhegyes-törvény végrehajtását érintően az

alábbiakat kérdezem a tisztelt Miniszter Úrtól :

• Hol tart a 2016. évi XCI. törvény 13§-ának (1) bekezdésében meghatározott
földrészletek és ingatlanok ugyanezen paragrafus (2)-(7) bekezdések szerin t
vagyonkezelési-, ftildhasználati- illetve tulajdonjogának rendezése ?

• Kiknek és mekkora összegű kártalanítást folyósított jelen kérdés beadásának napjáig a
Kormány illetékes szerve a Mezőhegyes-törvény 2016 . évi XCT: törvény 13§-ának (8 )
bekezdésében foglaltak szerint?

• Hol tart az új, állami tulajdonú Nemzeti Ménesbirtok és Tangazdaság egyszemélyes
Zrt. megalakítása? Mikórra tervezi a Kormány ezen új gazdasági társasá g
bejegyeztetését és megalakítását?

• Megtörtént-e már a korábban privatizált Mezőhegye si Ménesbirtok Zrt . részvényeinek
megvásárlása a Kormány valamely eljáró szerve -részéről? Ha megtörtént, akkor
mennyi pénzért vásárolta meg az állam ,a Ménesbirtok Zrt . részvényeit a jelenlegi
tulajdonosoktól? Ha ez még nem történt meg, akkor hal tart és mikorra várható a
korábbi társaság,részvényeinek megvásárlása, és ezzel a jogfolytonosság, illetve a
munkajogi jégutódlás lehetőségének megteremtése? Megállapodott-e már a Kormány
a részvények vételáráról ?

• A 2016 őszi idénymunkákat jelen állás szerint csak a korábban privatizál t
Mezőhegyesi Ménesbirtok Zrt . tudja elvégezni, hiszen várat magára az új, állami
tulajdonú társaság megalakítása, A jogszerű földhasználat és talajmunkák érdekében
milyen adminisztratív lépéseket tett a Kormány? A folyamatos termelés érdekébe n
milyen anyagi feltételek . milyen pénzügyi megoldások mellett kívánja a Kormán y
megrendelni a korábbi Zrt-tőt a 2017-évi termelést megalapozó idénymunkákat?
Miként biztosít erre forrást a Kormány?

• Mikorra várható, hogy az új Ménesbirtok-mintagazdaság már nyilvánosan i s
hozzáférhető termelési stratégiával rendelkezzék a 2017-es termelést érint ően?

Várom megtisztel ő válaszát .

Budapest, 2016 . szeptember 12 .

ó S
függ -tlen országgyűlési képviselő •

(Együtt)
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